

63(10)
2023

ISSN 1026-9428 (print)
ISSN 2618-8945 (online)

рецензируемый
научно-практический
журнал

МЕДИЦИНА ТРУДА И ПРОМЫШЛЕННАЯ ЭКОЛОГИЯ

Russian Journal of Occupational Health
and Industrial Ecology



Москва

Содержание **Contents**

ОРИГИНАЛЬНЫЕ СТАТЬИ

Бухтияров И.В., Брылёва М.С., Бетц К.В., Тихонова Г.И., Салагай О.О. Социально-гигиенические аспекты смертности населения трудоспособного возраста промышленного города Восточной Сибири (на примере г. Усолье-Сибирское Иркутской области) 632

Смагулов Н.К., Агеев Д.В. Роль профессиональной деятельности в развитии синдрома эмоционального выгорания у медицинских сестёр 642

Прокопенко Л.В., Курьеров Н.Н., Лагутина А.В. К пересмотру стандарта ISO 1999:2023 «Акустика. Оценка потери слуха вследствие воздействия шума»: эксцессная поправка на «импульсность» шума 650

Меркулова А.Г., Калинина С.А., Закревская А.А., Дмитриева Е.В., Форверц А.Ю. Исследование профессионального выгорания у работников умственного труда с учётом их половозрастных особенностей 657

ОБЗОР ЛИТЕРАТУРЫ

Лосик Т.К., Шупорин Е.С. Проблемы сохранения здоровья работников нефтегазового комплекса на Севере при вахтовой форме организации труда 664

Походзей Л.В., Пальцев Ю.П., Федин И.А. Гигиеническое нормирование электромагнитных полей в РФ: история и современное состояние 673

ПРАКТИЧЕСКОМУ ЗДРАВООХРАНЕНИЮ

Стрижаков Л.А., Бабанов С.А., Гуляев С.В., Азовскова Т.А., Коновалов Д.В., Лаврентьева Н.Е., Бараева Р.А. Миокардит как осложнение новой коронавирусной инфекции у медицинских работников (клинические наблюдения) 682

ПАМЯТНЫЕ ДАТЫ

Научная деятельность Бориса Тихоновича Величковского (к 100-летию со дня рождения) 688

ORIGINAL ARTICLES

Bukhtiyarov I.V., Bryleva M.S., Betts K.V., Tikhonova G.I., Salagai O.O. Socio-hygienic aspects of mortality of the working-age population of an industrial city in Eastern Siberia (on the example of Usolye-Sibirskoye, Irkutsk region) 632

Smagulov N.K., Ageev D.V. Role of professional activity in the development of emotional burnout syndrome in nurses 642

Prokopenko L.V., Courierov N.N., Lagutina A.V. To the revision of the ISO 1999:2013 standard "Acoustics. Assessment of hearing loss due to noise exposure": an excessive correction for the "impulsiveness" of noise 650

Merkulova A.G., Kalinina S.A., Zakrevskaya A.A., Dmitrieva E.V., Forverts A.Yu. The study of professional burnout in knowledge workers taking into account their gender and age characteristics 657

LITERATURE REVIEW

Losik T.K., Shuporin E.S. Problems of preserving the health of oil and gas complex workers in the North with the shift form of labor organization 664

Pokhodzey L.V., Paltsev Yu.P., Fedin I.A. Hygienic regulation of electromagnetic fields in the Russian Federation: history and current state 673

FOR THE PRACTICAL MEDICINE

Strizhakov L.A., Babanov S.A., Gulyaev S.V., Azovskova T.A., Konovalov D.V., Lavrentieva N.E., Baraeva R.A. Myocarditis as a complication of a new coronavirus infection in medical workers (clinical observations) 682

ANNIVERSARIES

Scientific activity of Boris Tikhonovich Velichkovsky (to the 100th birthday) 688